
 

Fylkestingets behandling av sak 65/2022 i møte den 18.10.2022: 

Vedtak: 
1. Tilbudsstrukturen for de videregående skolene i Innlandet fylkeskommune for skoleåret 

2023-2024 vedtas lyst ut for søking slik den framgår av saken. 

I tillegg utlyses "Salg, service og reiseliv Vg1" som søkbart tilbud på Nord-Gudbrandsdal avd 

Otta. 

  

2. Når endelig tilbudsstruktur vedtas våren 2023 vil det skje innenfor de økonomiske 

rammene som er avsatt til videregående opplæring. Dersom det vedtas igangsetting av tilbud 

hvor normtallet ikke er oppfylt, kompenseres den økte kostnaden gjennom tilleggsbevilgning 

for å sikre skolenes samlede økonomi, og at kvaliteten i tilbudene ikke svekkes. En slik 

tilleggsbevilgning skal eventuelt gis av fylkestinget, etter at de faktiske søkertallene er klare. 

  

3. Fylkestinget ber fylkeskommunedirektøren utarbeide en sak om framtidig skolestruktur 

som sikrer bærekraftig dimensjonering, lokalisering og finansiering basert på nåværende og 

framskrevne elevtall. Forutsigbarhet, kvalitet og bredde i utdanningstilbudet, alternative 

opplæringsmodeller i samarbeid med arbeidslivet samt eventuelt nødvendige endringer i 

inntaksforskriften og normtallsmodellen, skal belyses i saken. Med alternative 

opplæringsmodeller ønsker vi å etablere piloter og forsøksordninger som utfordrer dagens 

rammer for videregående opplæring. Fylkestinget i Innlandet mener nasjonale myndigheter 

må åpne for nye løsninger på utfordringer vi har i et spredtbygd fylke som Innlandet. 

Fylkestinget ber fylkeskommunedirektøren om å gjennomføre prosess med alle sentrale 

samarbeidspartnere i de ulike regionene i Innlandet. Målet er å sikre forankring gjennom 

dialog, der regionene er tydelige på hvilke utdanninger som er de sentrale å bygge opp 

under i sin region. Slike møtepunkter skal gjennomføres vinteren 22/23. De interkommunale 

politiske rådene skal også komme med innspill til skolestruktur og linjer som er viktige for 

rekruttering og utvikling av lokalt næringsliv i sin region. 

  

 

Behandling: 
Johannes Christian Wahl Gran (MdG) fremmet på vegne av MdG, Ap, H og V slikt forslag: 

Endring i punkt 2: 

Når endelig tilbudsstruktur vedtas våren 2023 vil det skje innenfor de økonomiske rammene 

som er avsatt til videregående opplæring. Dersom det vedtas igangsetting av tilbud hvor 

normtallet ikke er oppfylt, kompenseres den økte kostnaden gjennom tilleggsbevilgning for å 



sikre skolenes samlede økonomi, og at kvaliteten i tilbudene ikke svekkes. En slik 

tilleggsbevilgning skal eventuelt gis av fylkestinget, etter at de faktiske søkertallene er klare. 

  

Nytt punkt 3: 

Fylkestinget ber fylkeskommunedirektøren utarbeide en sak om framtidig skolestruktur som 

sikrer bærekraftig dimensjonering, lokalisering og finansiering basert på nåværende og 

framskrevne elevtall. Forutsigbarhet, kvalitet og bredde i utdanningstilbudet, alternative 

opplæringsmodeller i samarbeid med arbeidslivet samt eventuelt nødvendige endringer i 

inntaksforskriften og normtallsmodellen, skal belyses i saken. Med alternative 

opplæringsmodeller ønsker vi å etablere piloter og forsøksordninger som utfordrer dagens 

rammer for videregående opplæring. Fylkestinget i Innlandet mener nasjonale myndigheter 

må åpne for nye løsninger på utfordringer vi har i et spredtbygd fylke som Innlandet. 

Fylkestinget ber fylkeskommunedirektøren om å gjennomføre prosess med alle sentrale 

samarbeidspartnere i de ulike regionene i Innlandet. Målet er å sikre forankring gjennom 

dialog, der regionene er tydelige på hvilke utdanninger som er de sentrale å bygge opp 

under i sin region. Slike møtepunkter skal gjennomføres vinteren 22/23. De interkommunale 

politiske rådene skal også komme med innspill til skolestruktur og linjer som er viktige for 

rekruttering og utvikling av lokalt næringsliv i sin region. 

  

Marit Ophus (FrP) fremmet på vegne av FrP slikt forslag: 

Nytt kulepunkt: 

Innlandet Fylkeskommune utreder hvordan stykkprisfinansiering og fritt skolevalg kan 

gjennomføres i Innlandet. 

  

  

Mari Gjestvang (Sp) fremmet på vegne av Sp slikt forslag: 

Nytt punkt 3: 

Fylkeskommunedirektør bes utrede en sak hvor en ser nærmere på hvordan de 

videregående skolene bedre kan utnytte sin kapasitet ved at elevtallet vil kunne påvirkes i 

positiv retning på grunn av Fullføringsreformen fra og med skoleåret 2024/2025, bosetting av 

flyktninger, inntak av gjesteelever, landslinjetilbud, alternative opplæringsmodeller og 

samarbeid med Karrieresentrene om Voksnes læring mm. 

Det bør belyses i hvilken grad nevnte faktorer kan dempe ventet elevtallsnedgang og bidra til 

å stabilisere dagens skolestruktur og samtidig sikre tilstrekkelig forutsigbarhet, kvalitet og 

bredde i utdanningstilbudet, både i 5 års og 10 års perspektiv. Kostnader knyttet til 

skoleskyss og utfordringer med hybeltilværelse bør utredes nærmere, samt aktuelle 

endringer som følge av nytt inntektssystem for kommunesektoren. 



Det skal i saken også vurderes muligheter for å legge andre aktuelle fylkeskommunale 

funksjoner til de videregående skolene, eventuelt funksjoner i samarbeid med andre aktører, 

i tillegg til aktiviteter innen kultur og frivillighet og mulige effekter av satsinger knyttet til «Tett 

på». 

Regjeringa er tydelige i Hurdalsplattformen på at de vil føre en ambisiøs og offensiv 

kunnskapspolitikk med fokus på tilstedeværelse med regionale utdanningstilbud som er 

tilgjengelige der folk bor. Da kan bedrifter og kommuner rekruttere bredere og få tilgang på 

flere fagfolk. Dette må også vår skolepolitikk bygge opp under.  

  

Votering: 

Innstilling fra Hovedutvalg for utdanning i punkt 1 ble enstemmig vedtatt med 57 stemmer. 

Det ble votert alternativt over innstillingen fra Hovedutvalg for utdanning i punkt 2 og forslag 

til endring i punkt 2 fremmet av Wahl Gran (MdG): 

Flertallet voterte for forslaget fra Wahl Gran (MdG) med 32 stemmer: Ap, H, KrF, MdG, 

V. Mindretallet voterte for hovedutvalgets innstilling med 25 stemmer: FrP, PP, R, Sp, SV.     

Forslag til nytt punkt 3 fremmet av Gjestvang (Sp) falt med 40 stemmer: Ap, FrP, H, KrF, 

MDG, R, SV, V. 17 voterte for: PP, Sp. 

Forslag til nytt punkt 3 fremmet av Wahl Gran (MdG) ble vedtatt med 32 stemmer: Ap, H, 

KrF, MdG, V. 25 voterte mot: FrP, PP, R, SP, SV. 

Forslag til nytt punkt fremmet av Ophus (FrP) falt med 47 stemmer: Ap, KrF, MdG, PP, R, 

Sp, SV, V. 10 voterte for: FrP, H. 

  

 

 


